
SPIN i NFZ
Firma SPIN SA, kierowana

przez Micha³a Górskiego (pre-
zesa Zarz¹du, na zdjêciu), za-
war³a now¹ umowê z Central¹
Narodowego Funduszu Zdro-
wia na rozbudowê (dostawê,
monta¿ i uruchomienie) urz¹-
dzeñ do przetwarzania baz da-
nych. Wartoœæ kontraktu wynosi ponad 1,2 mln z³ netto.
Umowa bêdzie zrealizowana do 28 paŸdziernika br.
SPIN znajduje siê w œcis³ej czo³ówce gie³dowych firm
informatycznych. Jest producentem i dostawc¹ komplek-
sowych rozwi¹zañ biznesowych i informatycznych, us³ug
oraz sprzêtu dla du¿ych i œrednich firm sektora medycz-
nego, energetycznego, telekomunikacyjnego, publiczne-
go, przemys³owego oraz finansowego. Jego oferta obej-
muje zarówno produkty w³asne, jak i firm partnerskich.

p e r s ona l i a

Agent
Rafa³ Ni¿ankowski

(na zdjêciu), by³y wice-
minister zdrowia, znaj-
duje siê wœród najbar-
dziej prawdopodob-
nych kandydatów na
szefa Agencji Oceny
Technologii Medycz-
nych (AOTM). Jednak
o ostatecznym wyborze
zdecyduje konkurs og³o-
szony przez ministra
zdrowia. Agencja zosta-

³a powo³ana zarz¹dzeniem Marka Balickiego. Zada-
niem AOTM ma byæ doradzanie ministrowi
w dziedzinie procedur medycznych. Eksperci tej in-
stytucji maj¹ przede wszystkim opracowywaæ lub
weryfikowaæ procedury medyczne (zabiegi, farma-
koterapie itp.), ze szczególnym uwzglêdnieniem
tych, które kontraktuje Narodowy Fundusz Zdro-
wia. Agencja ma byæ pañstwow¹ jednostk¹ bud¿eto-
w¹ z siedzib¹ w Warszawie. W myœl zarz¹dzenia, jej
dyrektor ma byæ powo³any przez ministra po kon-
kursie na 5-letni¹ kadencjê. Do czasu rozstrzygniê-
cia konkursu, Agencj¹ bêdzie kierowa³ dyrektor
wskazany przez ministra. Piêæ lat ma te¿ trwaæ ka-
dencja Rady z³o¿onej m.in. z przedstawicieli NFZ,
Naczelnej Rady Lekarskiej, Konferencji Rektorów
Akademii Medycznych. Cz³onków Rady tak¿e ma
powo³ywaæ minister zdrowia.
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Celuj¹cy Adamed
Maciej Adamkiewicz,

w³aœciciel Adamedu (na zdjê-
ciu) mo¿e byæ dumny. Jego
firma otrzyma³a ocenê celuj¹-
c¹ w audycie GMP (Dobrej
Praktyki Wytwarzania), prze-
prowadzonym przez audyto-
rów z Ministerstwa Zdrowia
Arabii Saudyjskiej. Pozytyw-
ny wynik procedury audytowej pozwala polskiej firmie
wyst¹piæ do saudyjskiego Urzêdu Rejestracji Leków
z wnioskiem o rejestracjê produktów, i ma w przysz³oœci
umo¿liwiæ eksport polskich leków do tego kraju. Saudyj-
ski rynek farmaceutyczny jest najwiêkszym i najbogatszym
rynkiem Bliskiego Wschodu. Jego wartoœæ ocenia siê na
blisko 1,8 mld USD. Jest to jednoczeœnie jeden z najbar-
dziej wymagaj¹cych rynków farmaceutycznych œwiata.
Adamed rozpocz¹³ dzia³alnoœæ w Arabii Saudyjskiej
w ub.r. Obecnie polska firma stara siê o rejestracjê pro-
duktów na tamtejszym rynku. Adamed jest jednoczeœnie
pierwsz¹ polsk¹ firm¹ farmaceutyczn¹, która bêdzie obec-
na w tym rejonie œwiata. Adamed zamierza eksportowaæ
do Arabii Saudyjskiej swoje leki kardiologiczne, ginekolo-
giczne i psychiatryczne. Wartoœæ tamtejszego rynku w tych
grupach leków wynosi obecnie 40 mln USD. Sztandaro-
wym produktem Adamedu, jaki zostanie zaoferowany na
rynku arabskim, jest Amlozek – nowoczesny lek kardiolo-
giczny, stosowany w leczeniu nadciœnienia têtniczego
i choroby wieñcowej. W Polsce lek ten jest liderem w gru-
pie antagonistów kana³u wapniowego. Miesiêcznie stosuje
go blisko 450 tys. pacjentów, a jego roczna sprzeda¿ siêga
6 mln opakowañ. Amlozek jest obecnie eksportowany
przez Adamed do takich krajów, jak Chorwacja, Hiszpa-
nia, Portugalia, Czechy, Wêgry, S³owacja. 
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Kardiologia Polska w nowych rêkach
Profesor Adam

Torbicki (na zdjê-
ciu), przewodni-
cz¹cy Polskiego
To w a r z y s t w a
Kardiologiczne-
go, wzi¹³ udzia³
w spotkaniu rady
redakcyjnej Kar-
diologii Polskiej, które odby³o siê podczas ostatnie-
go kongresu kardiologicznego w Katowicach.
W trakcie zebrania uczestnicy bardzo gor¹co po-
dziêkowali dotychczasowemu redaktorowi naczel-
nemu Kardiologii Polskiej, prof. Leszkowi Ceremu-
¿yñskiemu, za wieloletnie prowadzenie pisma.
Nowy redaktor naczelny, prof. Piotr Ku³akowski,
przedstawi³ ambitne zamierzenia redakcji oraz
wydawcy, którym od sierpnia jest Wydawnictwo
Termedia. 
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Milionowy pacjent 
Wioletta Janus z miejsco-

woœci S³awno zosta³a miliono-
w¹ pacjentk¹ programu Dbam
o zdrowie (DoZ). Laureatka
odebra³a nagrodê z r¹k prezesa

PGF Jacka Szwajcowskiego podczas gali w Warszawie. Goœciem ho-
norowym gali by³ prof. Zbigniew Religia. Laureatka nagrody bêdzie
mog³a w wybranej aptece zaopatrywaæ siê w leki, których zakup do
kwoty 1 000 z³ sfinansowany zostanie przez PGF. W gali udzia³ wziê-
li przedstawiciele Ministerstwa Zdrowia, Narodowego Funduszu
Zdrowia, aptek zrzeszonych w programie Dbam o zdrowie i stowarzy-
szeñ farmaceutycznych. Ponadto na uroczystoœæ zaproszone zosta³y
firmy farmaceutyczne i instytucje finansowe, z którymi wspó³pracuje
Polska Grupa Farmaceutyczna oraz reprezentanci spó³ek zale¿nych
PGF. Rolê programu w zwiêkszaniu dostêpu do informacji medycz-
nej doceni³ tak¿e prof. Zbigniew Religa. Podkreœli³ on potrzebê istnie-
nia takiego programu, czego najlepszym potwierdzeniem jest bardzo
du¿a liczba uczestników Dbam o zdrowie. Od momentu powstania co
roku zapisuje siê do niego blisko 300 tys. osób.

Pieni¹dze i medycyna
– Wybraliœmy publiczn¹ emisjê akcji ze

wzglêdu na du¿e mo¿liwoœci, jakie Gie³da
Papierów Wartoœciowych gwarantuje spó³-
kom, które maj¹ przejrzyst¹ wizjê rozwoju
i ciekawy pomys³ na w³asn¹ dzia³alnoœæ.
Poza tym, ze wzglêdu na rodzaj prowadzo-
nej dzia³alnoœci oraz wymogi wynikaj¹ce
z umów z NFZ, byliœmy spó³k¹ publiczn¹
jeszcze przed debiutem gie³dowym – mówi
Piotr Gerber (na zdjêciu), prezes Zarz¹-
du EMC Instytut Medyczny (EMC

IM) – drugiej obok Swissmedu firmy medycznej obecnej na GPW.
Jak stwierdza prezes EMC IM, podstawow¹ korzyœci¹ z obecnoœci
na parkiecie jest promocja spó³ki i presti¿. Gie³dowa przejrzystoœæ fir-
my usprawnia organizacjê i zarz¹dzanie spó³k¹, a to z kolei przenosi
siê na wzrost efektywnoœci jej funkcjonowania. EMC IM uzyska³
z emisji akcji 11,4 mln z³. Przeznaczono je na m.in. remont budynku
oraz zakup sprzêtu medycznego do szpitala w Z¹bkowicach Œl¹skich,
dokoñczenie modernizacji budynków oraz zakup sprzêtu medyczne-
go do trzech przychodni nale¿¹cych do lubelskiej spó³ki Lubmed.

Nowy w zarz¹dzie
Tomasz S³awatyniec

(na zdjêciu) zosta³ wy-
brany do Zarz¹du Sto-
warzyszenia Firm Far-
maceutycznych w Polsce.
Absolwent Akademii
Medycznej Warszawie
(1982), lekarz, specjali-
sta pediatra i pneumono-

log. W 2004 r. ukoñczy³ studia MBA. W latach
1991–99 by³ dyrektorem Wojewódzkiego Szpi-
tala Dzieciêcego w Dziekanowie Leœnym, w la-
tach 90. ekspertem Ministerstwa Zdrowia ds.
programów pomocowych Funduszu PHARE
i Banku Œwiatowego. Stypendysta Hogeschool
van Amsterdam i rz¹du Japonii (JICA) oraz fun-
dacji Project Hope (USA), gdzie ukoñczy³ wie-
lomiesiêczne szkolenia dla kadry mened¿erskiej
w ochronie zdrowia. Od 1999 r. pracuje w fir-
mach farmaceutycznych: w latach 1999–2004
w Bristol-Myers Squibb na stanowisku dyrek-
tora ds. kontaktów z rz¹dem i rejestracji leków
w Polsce i krajach ba³tyckich, a od 2004 r.
w firmie Roche Polska, gdzie w maju 2005 r.
obj¹³ stanowisko dyrektora ds. korporacyjnych.
¯ona Anna jest farmaceut¹, a syn £ukasz stu-
diuje prawo i dziennikarstwo na Uniwersytecie
Warszawskim. 

Minister dla Biotonu
Ministerstwo Gospodarki i Pracy

(MGiP) znowu ¿yczliwe dla Zygmunta
Krauzego (na zdjêciu), kontroluj¹cego
firmê Bioton. Kwot¹ 24,6 mln z³ MGiP
dofinansuje projekt spó³ki Krauzego:
budowê bazy wytwórczej do produkcji
leków otrzymywanych na drodze bio-
technologicznej. Spó³ka zawar³a z mini-

strem gospodarki i pracy umowê o dofinansowanie projektu Bu-
dowa bazy wytwórczej do produkcji leków otrzymywanych na drodze
biotechnologicznej realizowanego w ramach Sektorowego Programu
Wzrost Konkurencyjnoœci Przedsiêbiorstw w latach 2004–2006. 

Walka z jaskr¹
– Zdiagnozo-

waæ jaskrê mo¿e
tylko okulista, spe-
cjalista w dziedzi-
nie jaskry, czyli
glaukomatolog. Le-
karz rodzinny pe³-
ni jednak wa¿n¹
rolê w procesie dia-
gnozowania i lecze-
nia tego schorzenia.
Dobrze wyszkolony
lekarz pierwszego kontaktu powinien potrafiæ okre-
œliæ u swoich pacjentów wystêpowanie czynników
wskazuj¹cych na ryzyko jaskry i odpowiednio
wczeœnie skierowaæ ich do specjalisty – stwierdza
w wywiadzie prof. Krystyna Czechowicz-Jani-
cka (na zdjêciu), prezes Polskiego Towarzy-
stwa Profilaktyki Jaskry, kierownik Kliniki
Okulistyki CMKP. Pe³ny zapis rozmowy
z prof. Krystyn¹ Czechowicz-Janick¹ mo¿na
znaleŸæ w najnowszym numerze Przewodnika
Lekarza. 
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